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Sammanställning av kommunerna i Stockholms 
läns arbete med förorenade områden.  
 
Länsstyrelsen ska, på uppdrag av Naturvårdsverket, varje år redogöra för hur länets 
kommuner arbetar med förorenade områden. Information om detta har inhämtats från 
en enkät där kommunerna beskriver hur och med vad de arbetat med under det 
gångna året, vad de planerar att göra framöver samt om de har en handlingsplan för 
arbetet med förorenade områden. I år har 23 kommuner skickat in svar och 3 har 
avstått från att svara. 

Den övergripande bilden är att många av kommunerna inte avsatt resurser för att 
arbete med egeninitierad tillsyn. Den händelsestyrda tillsynen prioriteras i samtliga 
kommuner. I åtta kommuner beskrivs ett aktivt arbete medan man i nio kommuner 
inte alls arbetat med egeninitierad tillsyn och i sju kommuner endast i begränsad 
omfattning. 

Antalet kommuner som har beslutade handlingsplaner är detsamma som föregående 
år. I elva kommuner finns beslutade handlingsplaner för förorenade områden, i elva 
kommuner pågår arbete och i tre kommuner har arbetet med handlingsplan ännu inte 
påbörjats. 

Åtta kommuner anger att de redan nu vet att de planerar att arbeta med PFAS 
inventering under 2024, några uttrycker att de ännu inte prioriterat tillsynen för 2024. 

Önskemålen om tillsynsvägledning rör i ett flertal ansvarsfrågor eller tillsyn avseende 
båtklubbar/båtuppläggningsplatser, sediment och nedlagda deponier. Ett par 
kommuner nämner identifiering/inventering/tillsyn kopplat till PFAS. Därtill finns 
ytterligare önskemål från enskilda kommuner. 

Nedan redogörs för kommunernas svar var och en för sig. 

Botkyrka 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
En handlingsplan har framtagits och beräknas tas i nämnd under hösten 2023. På 
grund av resursbrist har dock inget systematiskt arbete med handlingsplanen 
genomförts under 2023. Tillsyn har främst bestått av händelsestyrd tillsyn, men 
det pågår även egeninitierad tillsyn av ett antal verksamheter, främst avseende 
PFAS. Bland annat fortsätter arbetet med utredning av påträffade PFAS-
föroreningar inom verksamheterna på Hanvedsmossen och krav har riktats mot 
ytterligare verksamheter att utreda föroreningssituationen inom sina 
verksamhetsområden.  
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Miljöenheten har inom ramen för arbetet med miljöövervakning under 2022 bland 
annat genomfört provfiske för att analysera både PFAS och andra miljögifter i 
fisk. Med anledning av resultatet från detta har tillsynsarbete även påbörjats som 
en del i källspårningsarbetet. Med anledning av länsstyrelsens och Botkyrka 
kommuns VA-enhets provtagning i sjön Aspen och omgivande dagvattenbrunnar 
har även tillsyn påbörjats mot verksamheter som är misstänkta källor till PFAS-
förekomsten i sjön och dagvattenbrunnarna.  
 
PFAS-inventering är pågående vid ett flertal verksamheter. Allteftersom fler 
områden med påträffade PFAS-föroreningar upptäcks ställs krav på andra 
verksamheter i dessa områden att utreda sina verksamheter som en del i 
källspårningen. Arbete med kartläggning av PFAS-föroreningar är för närvarande 
pågående i bland annat Riksten, Hanvedsmossen/Pålamalm och vid sjön Aspen. 
 

Handlingsplan 
Ett utkast till handlingsplan har tagits fram och planeras att tas i nämnd under 
hösten 2023. Arbetet med denna kommer föras in både i verksamhets- och 
tillsynsplanen för 2024. I handlingsplanen har 6 objekt med riskklass 1 
identifierats. Arbetet med Kagghamra avfallsupplag är pågående och tillsynen av 
de 5 småbåtshamnarna planeras att fortsätta under 2024 där nästa steg är att 
genomföra ansvarsutredningar. När arbetet med objekten som klassas till riskklass 
1 är färdigt kommer de 26 objekt i riskklass 2 som identifierats i EBH-listan att 
prioriteras. Utöver detta fortsätter tillsyn av objekten med identifierade 
föroreningar, bland annat på Hanvedsmossen och i Riksten.  
 
Av förslaget till handlingsplan framgår att det inför varje år i januari ska tas fram 
en prioriteringslista för året som utvärderas i november/december varje år.  
 

Objekt på Prio-listan 
Kagghamra avfallsupplag: Markundersökningar är genomförda och en 
huvudstudie färdigställd. Pågående rening av dräneringsrör genomförs med aktivt 
kol parallellt.  
I övrigt har ingen uppdatering av de prioriterade objekten skett sedan föregående 
år. 
Ytterligare objekt vi bedömer eventuellt vara aktuella som prioriterade i vår 
kommun är 125274 Hummeltorp Sverige AB, Hanvedsmossen norra och 194286 
Hans Andersson Entreprenad AB. Detta med anledning av att höga PFAS-halter 
påträffats inom båda verksamhetsområdena, i framför allt grund- och ytvatten, och 
risken för påverkan på Pålamalms dricksvattentäkt. Verksamheterna saknar 
riskklass utöver branschklass, men utredning motsvarande MIFO fas 2 är 
pågående och vi har en förhoppning om att kunna inkomma med en preliminär 
riskklassning under nästa år. Hummeltorp har genomfört en inledande utredning 
där föreläggande om komplettering fattats som ligger för överprövning. Hans 
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Andersson har inkommit med en ny provtagningsplan sedan miljö- och 
hälsoskyddsnämndens beslut om att komplettera den ursprungliga planen 
överklagats. Nämnden har ännu inte tagit ställning till den uppdaterade 
provtagningsplanen. 
Arbete är även pågående med 125262 Rikstenstippen (Tullinge Jord & Maskin 
AB) där både förhöjda halter PFAS och alifater påträffats. Verksamheten har 
inkommit med en provtagningsplan som miljöenheten begärt kompletteringar på. 
125320 Botkyrka brandstation är också under tillsyn med anledning av misstanke 
om förorening, främst beträffande PFAS. Förhöjda PFAS halter har uppmätts 
både i sjön Aspen (som brandstationen har avrinning till) och i dagvattenbrunnar 
nedströms brandstationen. Varken Rikstenstippen eller brandstationen har 
riskklassats i EBH mer än efter branschklassning, men även här planerar vi att 
inkomma med preliminära riskklassningar, förhoppningsvis under 2024. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Kagghamra: dialog förs med länsstyrelsen i Stockholm inför att kommunen 
eventuellt kommer söka bidrag för sanering av platsen. 
 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Handläggarträffarna brukar vara bra och ett bra stöd. Då många riskklass ettor 
respektive tvåor är samma typ av verksamheter i flera kommuner kan fler 
tematräffar/webbinarium för att skapa samsyn och kunskapsutbyte kring tillsynen 
vara bra, exempelvis för båtklubbar och avfallshanteringsverksamheter.  
 

Danderyd 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
De prioriterade objekten under året är de sex objekt som bedömts vara i riskklass 
1. De objekten med riskklass 1 är tre båtklubbar/båtuppställningsplatser samt ett 
båtvarv, en skjutbana och en helikopterplatta. För vissa av objekten med riskklass 
1 har ansvarsutredningar utförts. Kommunen har god dialog med båtklubbarna 
som har kommit långt i sin TBT-sanering.  
 
• Ett föreläggande om åtgärdsplan för sanering av ytliga föroreningar har ställts 
till verksamhetsutövaren. Enligt beslutet skulle Jägarförbundet inkomma med 
åtgärdsplan i början på 2023. Förnyad kontakt har tagits i augusti då ingen 
åtgärdsplan inkommit.  
• Gällande den PFAS-förorenade helikopterplattan vid Danderyds sjukhus har 
dialog och möten skett med verksamhetsutövaren under året, som har genererat i 
ett åtgärdsförslag och plan för sanering.  
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• Under året har kommunen haft begränsade resurser inom förorenade områden på 
grund av personalvakanser. Därmed har kommunen prioriterat händelsestyrd 
tillsyn inom förorenade områden som till exempel handläggning av ärenden enligt 
28 § förordning om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd samt miljöolyckor.  
• Kommunen planerar att fortsätta genomföra ansvarsutredningar för prioriterade 
objekt samt egeninitierad tillsyn för undersökningar och ev. saneringsåtgärder 
enligt vår strategi för förorenade områden.  
 
• Kommunen planerar att ställa krav på PFAS provtagningar inom ramen för 
tillsynen av kommunens snöupplag och planerar även en kontakt med 
Räddningstjänsten för uppgift om de har någon identifiering av potentiellt 
förorenade områden i kommunen. I övrigt ska utredas om PFAS-provtagning sker 
vid kommunens prioriterade nedlagda deponier (sex stycken).  

Handlingsplan  
Danderyds kommun har en handlingsplan för arbetet med förorenade områden. 

Objekt på Prio-listan 
Inga synpunkter. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Ej aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Generellt önskas vidare tillsynsvägledning inför 2024 års PFAS-identifiering. 
Kommunen önskar särskilt fokus på båtklubbstillsyn och saneringsåtgärder i fråga 
om båtuppställningsplatser.  
 

Ekerö 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Vi har ännu inte planerat vår tillsyn för år 2024. För det mesta jobbar vi med 
händelsestyrd tillsyn, och det är vad vi har jobbat med under år 2023. Vi har även 
jobbat med rådgivning i samband med kommunens arbete med detaljplaner. 
 
Vårt projekt med de före detta handelsträdgårdarna är ännu inte klart, vi planerar 
fortfarande ett nytt utskick till de fastigheter som inte fått information men vi vet 
ej när detta kommer ske då vi ännu inte gjort vår planering. 
 
Vi har tagit del av den information vi har fått in gällande PFAS men har inte 
hunnit planera vår tillsyn för år 2024. 
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Handlingsplan  
Den handlingsplan från år 2017 som vi har är fortfarande aktuell. Vi har inte 
reviderat den ännu. 

Objekt på Prio-listan 
Vi har uppdaterat Excel-filen enligt önskemål. 
Vi har inga nya förslag eller synpunkter 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Vi avser inte att lämna in någon ansökan om statliga bidragsmedel. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Vi har inga önskemål om tillsynsvägledningsaktiviteter eller övriga synpunkter på 
det regionala programmet. 
 

Huddinge  

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Avseende den egeninitierade tillsynen har 12 kemtvättar inom branschklass 2 
inventerats under 2022. Under 2023 fortlöper den egeninitierade tillsynen med 
inventering av 11 deponier inom branschklass 2 och under 2024 ska 10 objekt 
inom branschklass 2 inventeras i enlighet med Huddinge kommuns miljöprogram. 
 
Nuvarande handlingsplanen är i stora drag fortfarande aktuell, men då det bland 
annat hänvisas till dåvarande status och det gamla miljöprogrammet ser vi att det 
finns ett behov av uppdatering. Miljötillsynsavdelningen kommer med anledning 
av detta samt med anledning av regeringsuppdraget om identifieringen av PFAS-
förorenade områden att revidera handlingsplanen under 2024. Objekt som blir 
aktuella i Länsstyrelsens identifiering av PFAS-förorenade områden kommer 
också hanteras i den ordinarie tillsynen.  

Handlingsplan 
Se ovan. 

Objekt på Prio-listan 
Inga synpunkter. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Vi har under 2023 lämnat in förslag för ansökan om statliga bidragsmedel för 
MIFO fas 2-undersökningar på två före detta kemtvättar till länsstyrelsen. Dessa 
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kemtvättar har varit en del av den egeninitierade tillsynen som genomfördes under 
2022. Då arbetet med den egeninitierade tillsynen av objekt i branschklass 2 
fortskrider även under 2023 är det inte omöjligt att flera ansökningar kommer bli 
aktuella framöver, men alla objekt som nu är aktuella för ansökan är redan 
inrapporterade. Kommunen har också i sitt miljöprogram utöver som mål att 
inventera förorenade områden också ett skriftligt mål att utföra 
markundersökningar på ett visst antal redan riskklassade objekt på kommunens 
mark, varvid det kommer utföras och finansieras markundersökningar enligt 
MIFO fas 2 även i egen regi.  
 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Många av objekten på prioriteringslistan är inom samma bransch, därför borde 
fokus läggas på dessa. Frågan om ansvar är ofta betungande och tidskrävande, så 
störst nytta kanske skulle kunna vara tillsynsvägledning för utredning av ansvar 
på båtklubbar. Förmodligen har de liknande organisationsstrukturer och historik. 
 

Järfälla 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Under det senaste året har miljö- och bygglovsnämnden i Järfälla bedrivit 
tillsynsarbete på förorenade områden dels genom planerade tillsynsprojekt men 
även på händelsestyrda ärenden som bland annat innefattar granskning av 
föroreningar inom detaljplaner och §28-anmälningar.  
 
Handlingsplanen för förorenade områden antogs av Miljö- och bygglovsnämnden 
den 15 december 2020. I handlingsplanen har vi tagit fram en 5-årsplan som vi 
utgår ifrån i samband med framtagande av behovsutredning och den årliga 
tillsynsplanen. Enligt handlingsplanen för 2022-2023 hade vi pekat ut följande 
egeninitierade tillsynsprojekt som vi har arbetat med:  
 
- Uppföljning av föroreningssituationen inom fritidsbåtklubbar, riskklass 1: or. 
Under slutet av 2022 ställde miljö- och bygglovsnämnden krav på att alla våra 
fritidsbåtsklubbar skulle utföra miljötekniska markundersökningar för att 
undersöka föroreningar inom deras verksamhetsområden. Ett av dessa beslut har 
överklagats men alla båtklubbar har gått samman och anlitat en och samma 
konsult som har inkommit med en första utkast av provtagningsplan. Miljö- och 
hälsoskyddsenheten lämnade synpunkter på provtagningsplanen innan sommaren 
och inväntar reviderade provtagningsplaner.  
 
- Inventering och riskklassning av fd. kemtvättar. Under 2022/2023 fortsatte vårt 
arbete med riskklassning av fyra stycken nedlagda kemtvättar som hittills endast 
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varit branschklassade. Alla fyra hamnade i riskklass 2 och kommunicering och 
ändring i EBH-stödet är färdigt. För dessa objekt har även en ansvarskoll 
påbörjats i förhoppning om en eventuell ansökan om statligt stöd för MIFO-fas 2 
undersökningar.  
 
Under 2022/2023 fortsatte ett tillsynsprojekt med målet att identifiera eventuella 
sprinklersystem innehållandes perflourerade ämnen. Under december 2022 
skickades enkäter ut till 6 stycken fastighetsägare där vi påträffat sprinklersystem 
i samband med den ordinarie miljötillsynen. I början av 2023 följdes enkätsvaren 
upp och resultatet visade att alla system använde vatten som släckningsmedel. 
Projektet avslutades därmed och vi ser inget behöva av att utveckla projektet 
ytterligare då vi anser att det är liten risk för kvarvarande PFAS-skum.   

Handlingsplan 
Se ovan. 

Objekt på Prio-listan 
Kommentarer är inlagda i excelfilen.  

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Miljö- och hälsoskyddsavdelningen har meddelat Länsstyrelsens handläggare 
inom FO att vi är intresserade vara med i ett gemensamt bidragsprojekt, MIFO fas 
2, för nedlagda kemtvättar. Ansvarskoll för dessa objekt skickas med i samband 
med svar på regionala programmet.  

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Vi uppskattar all typ av tillsynsvägledning liknande InFO-brevet, träffar mm. Vi 
har tidigare varit med på ett särskilt möte ang. kemtvättar som vi uppskattade 
extra mycket. Vi ser gärna fler branschspecifika träffar med fördjupade 
diskussioner. Vi önskar också gärna lite fördjupade diskussioner kring just 
provtagningsmetoder och riskbedömningar avseende klorerade lösningsmedel. 
T.ex kan det vara svårt att tolka provtagningsresultat från ex. trädborrkärnor, 
porgas och inomhusmätningar.  
 

Lidingö 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Gällande arbete med PFOS Lidingö stad har ett pågående PFAS-projekt som sträcker 
sig från 2023 och fram till 2025. Projektet har delats upp på 3 nivåer:  
 
1. Kunskap, inventering och kartläggning av potentiella PFAS-källor (2023);  
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2. Prioritering av områden som har störst risk att vara förorenade. Provtagning av 
områden där verksamheter förväntas vara punktkällor samt i ytvattendrag (2024)  
3. Beroende på resultat, provtagning i flera områden samt i grundvatten (2025).  
 
Under fas 1 kommer vi att samla kunskap genom att närvara webinar, kontakta 
relevanta myndigheter och andra kommuner, läsa vägledning och annat material.  
Inventering av potentiella källor kommer att genomföras genom bland annat 
kartläggning av brandövningsplatser, större brandhändelser, äldre industrier där risk 
finns att man använt sig av PFO och gamla avfallsdeponier. I denna fas kommer vi 
även att ta vara på befintliga resultat av PFAS-analys från olika aktörer samt befintlig 
inventering från olika myndigheter. Allt detta kommer att läggas som ett lager i GIS 
på vår webbkarta så att man kan följa upp och dela resultaten.  

Handlingsplan 
Vi håller på med att uppdatera vår handlingsplan och förslaget bifogas i helhet till 
Länsstyrelsen. Eventuellt ska denna tas i vår nämnd framöver för någon form av 
antagande. I denna handlingsplan tar vi upp kända förorenade objekt, arbetssätt, 
prioriteringar och de planerade arbeten vi gör och kommer att göra inom området 
under de närmaste 3 året. I stort sett har vi gjort det vi sa oss göra i den tidigare 
handlingsplanen. 

Objekt på Prio-listan 
Lidingö har uppdaterat prioriteringslistan.  
I dagsläget har vi inte några förslag på nya objekt att tillföra listan. Eventuellt kan 
några av de sedimentobjekt som vi känner till att behöva omklassas. Förorenade 
sediment har fått hög status för åtgärdande i åtgärdsprogrammet för Lilla Värtans 
vattenförekomst som är under framtagande  

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Lidingö stad är intresserade av att undersöka hur möjligheterna för att söka bidrag 
för en förstudie på Stora Höggarn ser ut. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Jag tycker att mycket redan finns till exempel via EBH-portalen. Konkreta exempel 
på liknande objekt uppskattas alltid.  
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Nacka  

Nacka kommun har ej inkommit med svar på det regionala programmet i år. 

 
Norrtälje 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
 Vi har bara arbetat med händelsestyrda ärenden, inkomna anmälningsärenden i 
samband med bygglov på förorenade områden. Resurser saknas för egeninitierad 
tillsyn. Det är inte avsatt tid i tillsynsplanen för inventering av PFAS då det 
saknas resurser. 

Handlingsplan 
Vi har en handlingsplan men saknar resurser för att arbeta efter den. 

Objekt på Prio-listan 
Inga synpunkter. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Kommunen vill inte vara huvudman så det är inte aktuellt att ansöka om statliga 
bidragsmedel. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Workshops med fokus på inventering och ansvarsutredning. 
 

Nykvarn 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Under året har Nykvarns kommuns miljöavdelning handlagt inkommande 
anmälningar samt underrättelser samt arbetat med handlingsplanen. Detta arbete 
kommer att fortsätta även framöver. Kommunen har i samband med byggnation 
gjort en förstudie av ett område som har visat på föroreningar, så visst 
egeninitierat arbete har utförts. 

Handlingsplan 
Handlingsplanen beräknas färdigställas och antas i nämnden under 2024. 

Objekt på Prio-listan 
Nykvarn kommuns miljöavdelning har inga synpunkter på rangordningen av 
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objekten eller förslag på nya objekt. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Arbete inom kommunen pågår för att se vem som kan vara huvudman inför 
framtida bidragsansökan för Hökmossens Ångsåg. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Det är bra med handläggarträffar och få stöd och hjälp direkt från länsstyrelsen. 
 

Salem 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Nämnden påbörjade 2023 en planering av hur vi skulle börja arbeta med kända 
områden i enlighet med EBH-portalen. Arbetet fick dock avbrytas då vi blev av 
med vår miljöinspektör. Ny inspektör tillträder under hösten. Det innebär att i inte 
gjort något under året. Framöver planeras att börja om och lägga upp en plan för 
hur vi kan börja arbeta med förorenade områden. 

Handlingsplan 
Salems kommun saknar handlingsplan. 

Objekt på Prio-listan 
Salem har inga objekt på priolistan. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Ej aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Inget i nuläget. 

 
Sigtuna  

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Under 2023 har Sigtuna kommuns miljö- och hälsoskyddsenhet arbetat med 
handläggning av händelsestyrt dvs inkommande anmälningar om påträffad 
förorening och anmälningar om sanering. Handläggningen omfattar nya ärenden 
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som inkommit och uppföljning av slutrapporter för äldre ärenden. Ingen 
inventering har genomförts. 
 
Arbetet med inventering av PFAS i pågående verksamheter kommer tas med i 
planeringen av nästa års ordinarie tillsyn. 

Handlingsplan 
Framöver kommer Sigtuna kommun fastställa handlingsplan och påbörja arbete 
enligt handlingsplanen. Detta omfattar exempelvis branschklassning av nedlagda 
kommunala deponier, inventering och riskklassning av BKL 1 & 2. 
 
Arbetet med att ta fram en handlingsplan har påbörjats. Ett förslag på 
handlingsplan finns men det är ännu inte beslutat. Det pågår en dialog internt i 
kommunen om utformning och omfattning kopplat till de interna aktörerna. 

Objekt på Prio-listan 
Se kommentarer i excelfil. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Ej aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Digitala genomgångar. 

 
SMOHF (Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund) 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
SMOHF har under senaste året främst arbetat med inkommande händelsestyrda 
FOM-ärenden (underrättelser, §28-anmälan, planremisser m.m.). Stor 
personalomsättning inom FOM-handläggare under senaste året (föräldraledighet 
och uppsägning) har medfört att den planerade egeninitierade FOM-tillsynen varit 
mindre aktiv. Efter sommaren 2023 återupptas arbetet med planerad egeninitierad 
tillsyn mer aktivt igen. Under senaste året har även arbetats med ett större 
saneringsärende för Fuchs oljeverksamhet i samband med att verksamheten 
avvecklades på en fastighet.  
Framöver pågår/planeras: Arbete med pågående FOM-ärenden (bl.a. f.d. 
Televerket, Tungelsta industri, Gränges Hedlund, Fuchs, m.fl.). Pågår tillsyn på 
SMOHF:s 3 medlemskommuners interna arbete med inventering av nedlagda 
deponier i respektive kommun (SMOHF verkar för att få till en aktiv inventering 
inom varje respektive kommuns egen organisation med koppling till respektive 
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kommuns avfallsplan). För 2024 planeras uppstart av arbete med PFAS-
inventering.  
För 2024 planeras uppstart av arbete med PFAS-inventering. Hur detta arbete ska 
utföras är ännu inte planerat, planering kommer ske under hösten 2023.  

Handlingsplan 
Preliminär version av aktuell handlingsplan bifogas. 

Objekt på Prio-listan 
Se kommentarer i excel-fil.  

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Ej aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
SMOHF skulle gärna få tillsynsvägledning gällande förslag på hur mätbara mål 
kan sättas upp för arbetet med egeninitierad planerad FOM-tillsyn. SMOHF har 
haft svårt att hitta lämpliga och välfungerande målvärden för hur egeninitierad 
planerad FOM-tillsyn årligen ska bedrivas. Finns goda exempel från andra 
kommuner? Eller är SMOHF relativt ensamt om att ha ett styrkort där årlig 
egeninitierad FOM-tillsyn regleras med målvärden? 
 
SMOHF tar gärna emot tillsynsvägledning med förslag på upplägg från 
Länsstyrelsen gällande inventering av PFAS (förslag på checklistor, urval av 
prioriterade branscher m.m.).  
 

Sollentuna 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Kommunen avsätter varje år pengar för att undersöka, riskklassa samt eventuellt 
efterbehandla förorenade områden som återfinns på kommunal mark där 
exploateringar ej är planerade inom en snar framtid.  
Under 2022/2023 har det utförts undersökningar vid:  

• Tureberg 29:31, Tureberg 29:33. Sollentuna båtklubb (Segeludden) (Id 
126 907)  

• Sjöberg 7:3, Tureberg 29:53. Turebergs båtklubb (Id 126 908)  
• Tureberg 29:52. Edsbergs båtklubb (Id 126 904)  
• Helenelund 6:7. Markutfyllnad, Helenelund 6:7 (Id 127 301)  
• Rotebro 4:55. Rotebro handelsträdgård, Loviselund/Stensunda Gård (ID 

188 609/126 932)  
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• Rotebro 2:8, Viby 10:18, Viby 10:4. Sollentuna Enskilda Järnväg  

 
Under 2023/2024 kommer det bland annat att ske efterbehandling av 
båtuppläggningsplatserna med objekt med id 126 907, 126 908 och 126 904.  
Under hösten 2023 kommer vi att identifiera vilka verksamheter Sollentuna har 
inom de branscherna där PFAS är aktuellt. Under 2024 kommer inventeringen ske 
både inom den vanliga tillsynen, men även som en egen del.  
Exakt upplägg är inte bestämt än utan beror på vilka verksamheter som 
identifieras och eventuella tips/ vägledning från Länsstyrelsen då mer information 
ska komma under hösten 2023.  

Handlingsplan 
Sollentuna fortsätter att uppdatera den handlingsplan som påbörjades 2017 och är 
nu i slutfasen av det projektet. Under 2023 har det lagts ner mycket arbete på 
handlingsplanen och målet är att den ska vara klar under 2023.  

Objekt på Prio-listan 
Sollentuna kommun har i dagsläget inga objekt på listan.  

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Inte aktuellt  

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Informationsmöten med konkreta exempel och t.ex. workshops.  
 

Solna  

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Löpande arbete 
Miljöskyddsenhetens arbete med förorenade områden består till största delen av 
händelsestyrda ärenden. Flera stora infrastruktur- och byggnationer pågår vilket 
medför att tidigare förorenad mark löpande åtgärdas på många platser. 
Miljöskyddsenheten besvarar underrättelser om påträffade föroreningar, granskar 
provtagningsrapporter och handlägger anmälningar om avhjälpandeåtgärder. I 
många fall ställer också miljöskyddsenheten krav på kompletterande 
undersökningar av både mark och grundvatten. Inkomna slutrapporter granskas 
löpande. Problemet med förorenat grundvatten har fått mer uppmärksamhet under 
de senaste åren och provtagning för att kartlägga utbredning och risker pågår 
löpande. Detta arbete kommer att fortsätta framöver. 
Den händelsestyrda tillsynen omfattar även de undersökningar och eventuella 
åtgärder som vidtas vid avetablering av verksamheter, arbeten med ledningsschakt 
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och sanering efter olyckor. 
Miljöskyddsenhetens avsikt är att arbeta i enlighet med den rutin som 
länsstyrelsen tagit fram för uppdatering av EBH-stödet. Arbetet med 
uppdateringarna tar tid och 
kan i vissa fall behöva nedprioriteras vilket gör att rapporteringen inte alltid ligger 
i fas. 
Prioriterade arbetsområden och handlingsplan 
Någon skriftlig handlingsplan för arbetet med förorenade områden har inte 
upprättats men ambitionen har länge varit att en sådan ska tas fram. Den finns 
med i planeringen för 2023 men arbetet har inte påbörjats. 
I enhetens behovs- och tillsynsplan delas de olika arbetsområden som faller under 
10 kap miljöbalken upp för att tydliggöra tillsynsinsatserna. Det är ännu för tidigt 
att säga hur mycket tid som kommer att läggas på respektive område eftersom 
tillsynsplanen för 2024 ännu inte är antagen. Det finns dock inget som tyder på att 
resurserna kommer vara lägre 2024 jämfört med 2023. 
Ambitionen är att arbeta med inventeringsåtgärder kopplat till PFASanvändningen 
i enlighet med länsstyrelsens förväntan. Hur det arbetet ska läggas 
upp, tex vilka verksamheter som kan anses prioriterade, är ännu inte bestämt. 
Eftersom stora delar av området kring Polishögskolan i Sörentorp, där PFAS med 
stor sannolikhet har använts, nu mer ägs av Fortifikationsverket är det 
Försvarsinspektören för miljö- och hälsa som har visst tillsynsansvar där (även om 
miljö- och hälsoskyddsnämnden har tillsyn på de miljöfarliga verksamheter som 
är 
pågående). Mindre tillsynsinsatser och inventeringar, med hjälp av x-jobbare har 
gjorts sedan tidigare. I Igelbäcken genom Solna har det de senaste åren pågått ett 
forskningsprojekt med rening av PFAS med hjälp av starr. 
Troligen kommer arbetet med föroreningar vid båtklubbar/båtuppläggningsplatser 
att prioriteras, detta eftersom det är ett viktigt arbete för att klara god ekologisk 
och kemisk status i våra vatten. 
Arbete med riskklassningar och ansvarsutredningar har prioriterats lägre tidigare 
år och kan även komma att prioriteras lägre 2024. Bedömningen är ändå att 
åtgärdstakten i staden är hög. Framtagandet av handlingsplanen för arbetet med 
förorenade områden kan spilla över på 2024. 
 
Nedanstående områden finns för närvarande med i behovsutredningen för år 
2022-2024: 
• Upplysningar föroreningar, anmälningar avhjälpande 
• Projekt, föroreningar vid ledningsschakt 
• Riskklassningar 
• Ansvarsutredningar 
• Krav på undersökningar av misstänkta föroreningar 
• Frågor och förorenade fastigheter, uppdatering EBH-stödet 
• Deponier 
• PCB (i fogmassor) 
• Kvicksilver i avloppsrör 
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När denna uppdateras och plan för 2024 tas fram är intentionen att 
inventeringsinsatser avseende PFAS att tas med. 
 
Exempel på egeninitierad tillsyn: 
• I Solna påträffas förorenad mark vid nästan alla grävarbeten. 
Miljöskyddsenheten arbetar aktivt med att fånga upp alla byggprojekt för 
att säkerställa att tillräckliga undersökningar och åtgärder vidtas. 
Miljöskyddsenheten försöker att så tidigt som möjligt komma i kontakt 
med verksamhetsutövare inför byggnationer för att ha möjlighet att lämna 
synpunkter. Exempelvis bevakas ärendelistor från byggnadsnämnden. 
Miljöskyddsenheten har också utvecklat kontakten med planhandläggare 
och byggnadsinspektörer så att de till exempel informerar oss direkt när de 
får kännedom att en miljöteknisk markundersökning kommer eller håller på 
att utföras inför byggnation. 
• Miljöskyddsenheten genomför tillsyn på Snabbtvätt. Statligt bidrag har 
beviljats Solna stad för åren 2020-2023 för arbete med en huvudstudie vid 
objektet. Miljöskyddsenheten har avstämningar med 
Stadsledningsförvaltningen och konsulten som genomför undersökningen 
och har lämnat synpunkter på provtagningsplaner och resultat. 
Arbetet med huvudstudien är nu i slutfasen. 
• Inom vattensamverkan för Edsviken har en provtagning utförts av sediment 
vid en av Solnas båtklubbar. Sedan tidigare finns också resultat från 
provtagningar på land vid stadens alla fyra båtklubbar Resultatet av 
undersökningarna är ett stöd för miljöskyddsenhetens kommande arbete 
med förorenad mark. 
• Miljöskyddsenheten ställer i hög omfattning krav på 
grundvattenundersökning som komplement till markundersökningar vid 
exploateringar och avhjälpandeåtgärder. Parametrar som i regel ingår vid 
provtagningen är bland annat metaller, PAH:er, klorerade alifater och PFAS. 

Handlingsplan 
Se ovan. 

Objekt på Prio-listan 
Miljöskyddsenheten har gått igenom prioriteringslistan. Enheten anser att det av 
prioriteringslistan behöv uppdateras information gällande objekt Snabbtvätt. ”Fler 
fastigheter omfattar nu huvudstudien, ansvarsutredningen uppdaterades kring 
årsskiftet 2022/2023. Huvudstudien är i slutfasen.” Se uppdatering i listan. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Solna stad har beviljats bidrag för åren 2020-2023 för en huvudstudie avseende 
Objektet Snabbtvätt. 
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Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Miljöskyddsenhetens önskemål från tidigare år kvarstår även inför 2024: 
• Stöd i tillsyn avseende nedlagda deponier. 
• Tillsynsvägledning kring ansvarsutredningar behövs. 
• Stöd i ärenden där avhjälpande sker vilka krav som bör ställas på 
provtagning och hantering ur masshanteringssynpunkt. Vad händer med 
massorna på mottagningsanläggningar? Samordna så att 
tillsynsmyndigheter för mottagningsanläggningar får berätta om vilka krav 
som ställs. Be kommunala mottagare (t.ex. Sörab) berätta hur massorna 
hanteras. 
• Vägledning kring provtagning vid ledningsschakt. Hur omfattande behöver 
provtagningen vara? Vad kan lämnas kvar. Kommungemensamma 
bedömningar vore önskvärt, särskilt i de fall verksamhetsutövare har 
verksamhet i fler kommuner. 
• Stöd vid tillämpning av platsspecifika riktvärden – vilka antaganden är 
rimliga, t.ex. när det gäller markmiljö och skydd av grundvatten? 
• Fortsatt stöd i ärendet gällande Snabbtvätt 
• Stöd i arbetet med föroreningar vid båtklubbar/båtuppläggningsplatser både 
på land och i sediment. 
• Om förorenat grundvatten vid avhjälpandeåtgärd, ska grundvattnet också 
åtgärdas? Källan till föroreningen finns sällan på den fastighet där 
avhjälpandeåtgärden sker (den sker pga exploatering). Ex PFAS i 
grundvatten (ej vattentäkt) som då inte utgör en hälsorisk för framtida 
boende. 
• Fortsätta ha fokusområden vid träffar (exempelvis något av ovanstående) 
och då be flera kommuner presentera hur man arbetar eller har handlagt ett 
ärende med fokus på ovanstående frågor. 
 
Miljöskyddsenheten anser att det är positivt att länsstyrelsen anordnar 
utbildningar och informationsträffar för inspektörer med olika erfarenhet av arbete 
med förorenad mark. 
 

SRMH (Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontor) 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
SRMH har fortsatt arbetet med att MIFO-klassificera objekt enligt 
handlingsplanerna inom branscherna drivmedelshantering, hamnar och 
kemtvättar. Dessutom har kontoret arbetat med framtagande av 
miljörättsliga ansvarsutredningar. Handläggning har utförts löpande av inkomna 
anmälningar om efterbehandling och 10:11-underrättelser varav merparten är 
kopplat till exploateringsärenden. 
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SRMH kommer att fortsätta arbetet enligt handlingsplanerna dock är det i 
nuläget osäkert hur omfattningen ser ut under 2024. I övrigt kommer 
kontoret att handlägga inkommande anmälningar och underrättelser samt 
att egeninitierad tillsyn har planerats. 
 
SRMH kommer att ta med inventering av PFAS som en aktivitetspost i 
planeringen för 2024. 

Handlingsplan 
SRMH har tagit fram en handlingsplan respektive för Täby och Vaxholms 
kommun. 

Objekt på Prio-listan 
SRMH har inga tillsynsobjekt på prio-listan. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Det är inte aktuellt i nuläget. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Tillsynsvägledning deponier. 
 

Stockholm 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
 
Stockholms stads arbete avseende förorenade områden har även fortsättningsvis 
dominerats av det händelsestyrda arbetet. Under året (2022-09-01 – 2023-08-31) 
har det inkommit 98 anmälningar om avhjälpande av förorening och  
165 underrättelser om påträffad förorening till kommunen. Utöver det har det 
inkommit underlag till sedan tidigare pågående ärenden ex. analysresultat från 
länsvattenhantering och slutrapporter efter avslutat sanering.  
På grund av det stora antalet inkomna ärenden prioriteras anmälningsärenden i 
första hand.  
Förutom ärendehanteringen stöttar tillsynen löpande stadsbyggnadskontorets och 
miljöförvaltningens planhandläggare i frågor som rör markföroreningar och 
sulfidbergshantering. Föroreningsfrågan uppmärksammas även i form av 
internremisser och granskning av inkomna underlag i samband med 
värmepumpsansökningar.  
Kommunen får även frågor angående föroreningar från både allmänhet, konsulter, 
jurister och fastighetsägare.  
Förvaltningen har också; 
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- deltagit i stadens budgetuppdrag om att möjliggöra innovativa 

saneringsmetoder av PFAS inom Snösätra industriområdet  
- deltagit i arbetsgrupper om masshantering, både inom staden samt den 

regionala masshanteringsplanen.  
 
Egeninitierad tillsyn  
Förvaltningen har under året genomfört eller påbörjat egeninitierad tillsyn genom 
att interna medel tillförts området.  
 

• Påbörjat genomgång av, tidigare upphandlad, kartläggning/arkivstudie 
gällande kolonilotter för en översyn gällande eventuell risk.  

• Avropat ansvarsutredningar för MIFO-objekt som är bekräftat förorenade, 
Lumalampan, Lejongapet, Ekensbergs varv (pågår vid färdigställande av 
det regionala programmet).   

• Översiktliga undersökningar i anslutning till tre deponier i staden för ökad 
förståelse kring ev. föroreningssituation samt underlag för arbete med 
MKN vatten 

• Tagit fram en anmälningsblankett för hantering av länshållningsvatten.  
 
Beskrivning av vad kommunen planerar att göra framöver inom arbetet med 
förorenade områden.  
Det händelsestyrda arbetet bedöms pågå på liknande sätt även de närmast 
kommande åren. Vi kommer fortsätta att utveckla mallar och rutiner för att 
effektivisera arbetet. Förvaltningen har även som ambition att komma tillrätta 
med ärendebalansen framöver.  
Gällande den egeninitierade tillsynen så ser förvaltningen att det är prioriterat att 
ta fram en handlingsplan.  
Förutsatt att medel tilldelas har förvaltningen för avsikt att genomföra en 
kartläggning/arkivstudie av de kemtvättar i ebh-stödet som idag saknar 
riskklassning. Göra klart ett antal ansvarsutredningar som nu håller på att tas fram 
samt om möjligt genomföra ytterligare någon ansvarsutredning.  
 
 
Hur kommunen planerar att arbeta med inventering av PFAS i pågående 
verksamheter 
Kommunen är medveten om regeringsuppdraget som åligger Länsstyrelserna och 
Naturvårdsverket. Planeringen av nästa års tillsyn pågår nu under hösten. 
Eventuellt kan det bli aktuellt att skicka ut en enkät till miljöfarliga verksamheter 
för att få in uppgifter ang. ev. hantering av PFAS.  
Vid hantering av länshållningsvatten med avledning till yt- och grundvatten ställs 
krav på provtagning och hantering av PFAS.  
Hantering av länshållningsvatten med avledning till yt-eller grundvatten 
(tillstand.stockholm) 

https://tillstand.stockholm/globalassets/foretag-och-organisationer/tillstand-och-regler/tillstand-regler-och-tillsyn/mark--och-gatuarbeten/fororenad-mark/2022-2250-hantering-av-lanshallningsvatten.pdf
https://tillstand.stockholm/globalassets/foretag-och-organisationer/tillstand-och-regler/tillstand-regler-och-tillsyn/mark--och-gatuarbeten/fororenad-mark/2022-2250-hantering-av-lanshallningsvatten.pdf
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Handlingsplan 
Förvaltningen har ingen aktuell handlingsplan, det underlag som i dag finns 
tillgängligt är prioriteringslistan som tagits fram i samarbete med kommunens 
exploateringskontor, vilken berör MIFO-objekt på stadens mark. Förvaltningen 
planerade att påbörja arbetet med att ta fram en handlingsplan under 2023 men har 
på grund av personalomsättning behövt skjuta på det arbetet till 2024.  

Objekt på Prio-listan 
Se uppdateringar i listan. Uppdateringar har gjorts utifrån det arbete som 
kommunen genomfört. Gällande båtklubbar finns dessa med på stadens 
prioriteringslista. Arbetet med båtklubbar ligger främst hos stadens 
exploateringskontor som ser över ansvar och möjligheten till finansiering. 
Miljöförvaltningen bedriver tillsyn av eventuella undersökningar och åtgärder 
som genomförs. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Vägledning kring hur ansvarsutredningar kan tas fram för potentiellt förorenade 
sediment i urbanmiljö utan koppling till enskilda MIFO-objekt.  
 
 
Sundbyberg 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Miljöenheten har förberett en handlingsplan för förorenade områden som ska 
beslutas i nämnd under hösten 2023. Arbetet med handlingsplanen 2023-2024 
planeras att utföras på heltid av en miljöhandläggare. Arbetet inkluderar MIFO-
inventering av flera branscher för att komplettera och uppdatera EBH-stödet och 
framtagande av en prioriteringslista för kommunens strategiska tillsyn av 
förorenade områden från 2025. Inventering av verksamheter med PFAS-
föroreningar kommer att prioriteras inom handlingsplanen om sådana misstänks. I 
nuläget har inga sådana verksamheter upptäckts. 

Handlingsplan 
Beslutas i nämnd under hösten 2023. 

Objekt på Prio-listan 
Förra årets kommentar kvarstår och uppdateringar kommer att göras när 
kommunens pågående inventering av förorenade områden ger nya resultat. Vi har 
inga synpunkter på länsstyrelsens priolista. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
I nuläget finns inga planer på att ansöka om bidragsmedel. 
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Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Vägledning angående inventering och tillsyn av verksamheter med risk för PFAS-
föroreningar är önskvärd. 
 

Södertälje  

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Det totala antalet händelsestyrda ärenden gällande anmälningsärenden, 
rådfrågningar och konsultationer uppgår årligen till ca 80 stycken. I kommunen är 
antalet planärenden där förorenad mark hanteras ca 15 stycken årligen.   
Under perioden 2022-09-02 t o m 2023-08-08 har 21 stycken anmälan enligt 28 § 
f MVoH om efterbehandling av förorenat markområde inkommit till 
miljökontoret.  
 
Handlingsplanen som antogs våren 2021 är under perioden 2021-2023 styrande 
för kommunens arbete med förorenade områden. I handlingsplanen beskrivs 
kommunens mål och strategi för arbetet med förorenade områden.  
Händelsestyrd tillsyn  
Inom det händelsestyrda arbetet planeras fortsatt handläggning av granskning av 
detaljplaner i exploateringsärenden, rådfrågningar och tillsynsinsatser vid 
anmälningsärenden vid sanering- och grävarbeten.  
Miljökontorets miljöinspektörer har under året märkt att antalet inkommande 
ärenden som rör masshantering, lagring och återvinning av förorenade massor 
(icke-farligt avfall) i anläggningsändamål har ökat. Vi bedömer således att en 
ökande del av tillsynen inom förorenade områden blir händelsestyrd.  
Egeninitierad tillsyn  
Södertälje kommun strävar efter att öka möjligheterna för att genomföra 
egeninitierad tillsyn. Målet inom det egeninitierade tillsynsarbetet är att få till 
undersökningar och åtgärdsutredningar på prioriterade objekt som i sin tur kan 
leda till saneringsåtgärder. Antalet prioriterade EBH-objekt i kommunen uppgår 
till 40 objekt med riskklass 1 och 2 och 52 objekt med riskklass 3 och 4. En 
översyn pågår av ansvarig tillsynsmyndighet för vissa objekt i samband med 
ärende om överlåtelse av tillsyn. På grund av hög arbetsbelastning och begränsade 
personalresurser har den egeninitierade tillsynen fått stå tillbaka till förmån för den 
händelsestyrda tillsynen och det är troligt att även kommande rapporteringsperiod 
kommer att innebära företrädelsevis händelsestyrt arbete för miljökontoret.  
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Undersökning av deponier enligt MIFO fas 2  
Kommunen har genom sin nuvarande eller tidigare verksamhet ansvaret för utredning 
och åtgärder för ett 50 tal förorenade områden. Utöver dessa finns även 16 nedlagda 
kommunala deponier. Stadsbyggnadskontoret i Södertälje kommun planerar att utföra 
utredningar enligt MIFO-fas 2 av deponierna under perioden 2021–2030. Arbetet 
med att utreda deponierna har påbörjats till viss del. Vissa undersökningar har 
resulterat i att det krävs fortsatt utredning och vid en deponi som det idag ligger en 
skola på har avhjälpandeåtgärder vidtagits.  
 

Kommunen har ännu inte tagit fram någon plan gällande inventering av PFAS i 
pågående verksamheter.  

Handlingsplan 
Miljökontoret tog under våren 2021 fram en ny handlingsplan för åren 2021- 2023. På 
grund av hög arbetsbelastning och begränsade personalresurser har tidplanen inte 
hållits och ingen egeninitierad tillsyn har utförts under rapporteringsperioden 2021-
2022.  

Objekt på Prio-listan 
Södertälje kommun har inte några förslag på nya objekt att tillföra listan och har 
inga övriga synpunkter. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
I dagsläget har Södertälje kommun inget tydligt objekt som vi bedömer lämpligt 
för ansökan om statliga bidragsmedel.  
 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Inga önskemål i nuläget. 
 

Upplands-Bro 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Miljöenheten i Upplands-Bro kommun arbetar kontinuerligt med förorenade 
områden. Det mesta under året har handlat om händelsestyrda ärenden vid 
exploateringsärenden, men har även under året hanterat ett flertal ärenden som 
släpat efter. Miljöenheten har inte ett systematiskt egeninitierat arbete vad gäller 
förorenade områden än, utan fokuset under 2024 kommer främst ligga på att ta 
fram en handlingsplan och sedan successivt arbeta fram ett systematiskt 
egeninitierat arbete. 
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Miljöenheten har sedan RUPFO inkorporerat PFAS som en 
provtagningsparameter vid nya verksamheter och när nya provtagningar av t.ex. 
exploatering/ny markanvändning ska ske. I Upplands-Bro finns det redan kända 
PFAS-föroreningar som Miljöenheten följer upp och kommer parallellt med det 
kartlägga fler PFAS-föroreningar. Miljöenheten har planer på att identifiera vilka 
verksamheter i kommunen som bidrar till PFAS-föroreningar och lägga till PFAS-
provtagning i deras egenkontroll. 

Handlingsplan 
Ska tas fram under 2024. 

Objekt på Prio-listan 
Se kommentarer i excelfil.  

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Ej aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Inga föslag. 
 

Upplands Väsby 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Miljöenheten arbetar enligt kommunens tillsyns- och handlingsplan för förorenade 
områden. Under det senaste året har kommunen skickat ett föreläggande om att 
utföra inventering på 6 st större verksamheter/fastigheter som ligger inom 
vattenskyddsområde. Miljöenheten har även handlagt olika anmälan om 
efterbehandling och masshantering samt deltar aktivt i detaljplanearbete och 
fysisk planering gällande förorenad mark. 
 
Under återstoden av 2023 och 2024 planerar miljöenheten att följa upp 
föreläggandena samt skicka förläggande till flera verksamheter, främst inom 
vattenskyddsområdet samt arbeta aktivt med händelsestyrd tillsyn samt följa upp 
ärenden med förorenad mark. 
 
Kommunen avser att göra en tillsynsplan för 2024 där arbete med PFAS kommer 
att ingå.  
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Handlingsplan 
Kommunen har en handlingsplan för förorenad mark och arbetar enligt denna. 
Handlingsplanen har tidigare redovisats efter länsstyrelsens kommunbesök hos 
miljöenheten i februari 2023.  

Objekt på Prio-listan 
Se kommentarer i separat excel-fil. 

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Arbete med huvudstudie för Oxundasjön pågår och efter att man har presenterat 
fas 2 riskbedömning så kan detta bli aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Vi kommer att använda länsstyrelsens Vägledning för att underlätta initiering av 
tillsynsärenden vid misstänkt förorenade områden med avseende på PFAS 
(högfluorerade ämnen). 
 

Vallentuna 

Vallentuna kommun har ej inkommit med svar på det regionala programmet i år. 
 
 
Värmdö 

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Tillsynen har omfattat hantering av anmälningar om efterbehandling samt 
uppföljning efter efterbehandling utförts. Vi har även deltagit i arbete med 
detaljplaner och översiktsplan i frågor gällande förorenade områden.  
 
Tillsynsplanen för vårt arbete beslutas av bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden 
inför varje år. Planeringen för 2024 kommer att påbörjas under hösten så vi vet i 
nuläget inte vad för utrymme vi kommer att ha för PFAS-inventering. I nuläget 
har vi inte utrymme för egeninitierad tillsyn av förorenad mark.  

Handlingsplan 
I nuläget arbetar vi med att ta fram en handlingsplan för förorenade områden, den 
är ännu inte antagen av kommunen. 

Objekt på Prio-listan 
Har skrivit in under kolumn H att verksamheten fortfarande är pågående för 
objektet Vindö byggvaror, utöver det inga ändringar.  
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Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Inga bidrag söks. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
Vägledning inom förorenade sediment och kopplat till båtverksamheter.  
 

Österåker  

Beskrivning av kommunens strategi för- och arbete med förorenade 
områden 
Under senaste året har MHA i Österåkers kommun fortsatt arbetet mycket med att 
få till åtgärder på våra förorenade hamnar. Deltagit i seminarier och pratat om vårt 
tillvägagångsätt men även haft en info-träff för våra verksamheter kopplat till 
hamn gällande samma sak. Vi har fortsatt arbetat med deponierna i kommunen, 
handlingsplanen för vårt fortsatta arbete med förorenade områden. En del §28 
anmälningar med mera. 
Framöver ska vi fortsatt arbeta med våra hamnar, deponier och vår handlingsplan 
ska beslutas i nämnden i december 2023 för att den ska kunna börja gälla från 
2024. Vi planerar även att avsätta tid för PFAS-inventering i enlighet med 
regeringsuppdraget. 
 

Handlingsplan 
Beslutas i nämnd i december 2023. 

Objekt på Prio-listan 
Se separat excelfil.  

Ansökan om statliga bidragsmedel för utredning och/eller 
undersökning 
Ej aktuellt. 

Önskemål om aktiviteter för tillsynsvägledning eller övriga 
synpunkter på regionala programmet 
PFAS-frågan är klurig men antar att vi framöver kommer få mycket vägledning i 
detta i och med regeringsuppdraget. 
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